
 

 

 

 

Nieuwsbrief          januari 2024 

 

Bij het nieuwe jaar 

Beste gemeenteleden, 

We zijn net een nieuw jaar gestart en je zou denken: dat geeft nieuwe energie! Maar januari staat 
bekend als de maand waarin veel mensen neerslachtig worden. De dagen zijn kort, goede 
voornemens zijn alweer opgegeven en de winter duurt nog lang… Dit jaar zijn er extra 
aanleidingen voor somberheid: twee oorlogen in de buurt, signalen over veel te snelle 
klimaatverandering en een sterk verdeelde samenleving. Voor stichting SIRE reden om een 
campagne te starten en mensen aan te sporen om ‘sprankjes hoop’ te zoeken. 

Ons jaarthema is ‘Wie volgt?’. In de vieringen, maar ook in de lezingen van GoudAder, staan we 
stil bij verschillende manieren om Jezus en alles waar hij voor stond, te volgen. We richten ons 
op vijf typen volgers: twijfelaars, gevers, andersgelovigen, gedrevenen en levensgenieters. De 
Bijbel biedt ons nog meer typen volgers en juist in deze somber stemmende tijd zou je daarbij 
kunnen denken aan de visionairs. Mannen en vrouwen die in situaties van grote ellende zicht 
hielden op betere tijden, die perspectief wisten te bieden en bleven dromen van ‘een nieuwe 
orde van gerechtigheid’ (Huub Oosterhuis). Profeten die mensen opriepen om niet bij de pakken 
neer te zitten, om in verzet te komen, om moed te tonen en op God te blijven vertrouwen.  

We moeten gevoelens van angst en zorgen om de toekomst die er alom zijn, absoluut serieus 
nemen. Tegelijk kunnen we als kerk een plaats en gemeenschap vormen waarin we de hoop en 
het visioen levend houden, waarin we ons steeds weer proberen te richten op onze bron en op 
dat waar het in de kern om gaat: recht en gerechtigheid, geloof, hoop en liefde. Zodat we het 
volhouden – in ons dagelijks leven, op school of op het werk, en in deze wereld. 

Dat proberen we ook. Enkele voorbeelden: in november en december hing naast De Veste de 
vredesvlag – een spontaan initiatief vanuit de gemeente. Diakenen Sandra de Vreede en Judith 
Wevers organiseerden met enkele jongeren een kledingbeurs – goed voor het milieu, goed voor 
de Reling (donatie) én ook nog eens heel gezellig. Eind januari sluiten we aan bij een initiatief van 
‘Gouda bruist’ en stellen we ons kerkgebouw open als huiskamer voor een ‘wintergesprek’ waar 
Gouwenaars met elkaar in gesprek kunnen gaan om hun zorgen te delen. En zo gebeurt er nog 
veel meer. Je hoeft de Veste-app maar te openen… 

Reden genoeg dus om ‘Blue Monday’ deze maand te laten voor wat ze is en alsnog met nieuwe 
energie en vertrouwen het nieuwe jaar in te gaan. 

Bericht uit de kerkenraad 

De kerkenraad is in september in nieuwe samenstelling gestart en heeft sindsdien vier keer 
vergaderd. 



Het is inmiddels een goede gewoonte dat de verschillende geledingen binnen de kerkenraad elk 
in een korte ‘pitch’ aangeven wat er op hun gebied aan de orde is: een terugblik op bijzondere 
activiteiten van de afgelopen weken of juist een vooruitblik naar wat komen gaat. Het is goed om 
elkaar zo te informeren over het vele werk dat er gebeurt en activiteiten waar nodig op elkaar af 
te stemmen. 

Daarnaast nodigen we regelmatig mensen van binnen en buiten de kerkenraad uit om iets te 
vertellen over een specifieke activiteit of taak waaraan zij werken. Zo heeft Peter Burggraaff 
(diaken met bijzondere opdracht: afgevaardigde naar de classis) in de decembervergadering 
verslag gedaan van wat er zoal speelt in de classis (Zuid-Holland Noord) en de synode (het 
landelijk bestuur van de PKN). Een zorgpunt is onder meer de terugloop van het ledental in veel 
gemeenten, vooral in het noorden en oosten van het land. 

De meeste tijd besteedt de kerkenraad uiteraard aan onderwerpen die specifiek als bespreek- of 
beslispunt op de agenda staan. De afgelopen maanden ging het onder meer om: 

- Begroting wijkkas: de wijkkas wordt beheerd door Carien Blacquière. Samen met Erwin 
Warschauer (ouderling-kerkrentmeester) gaf zij een toelichting op de begroting voor 2024. 
Het te verwachten tekort was aanleiding om het belang van de wijkkas onder de aandacht 
van de gemeente te brengen. De kerkrentmeesters hebben dat inmiddels gedaan. Het is heel 
fijn dat veel gemeenteleden vervolgens gul hebben gegeven. 

- De Veste-app: sinds januari 2023 heeft De Veste een eigen app die wordt beheerd door Mark 
Mudde. De werkgroep voor deze app heeft gebruiksregels opgesteld en in oktober een 
tussenbalans opgemaakt. De app kent diverse rubrieken en groepen, ongeveer 230 
gemeenteleden maken er actief gebruik van en er worden bijna dagelijks berichten 
geplaatst. We zijn als kerkenraad erg blij dat werkgroep en beheerder met zoveel toewijding 
aan de app werken en dat de app blijkt te voorzien in een behoefte. 

- Het energiebeleid: iedereen weet en voelt dat het af en toe best koud is in de Veste. Naar 
aanleiding van de fors gestegen energieprijzen door de oorlog in Oekraïne heeft de PKN 
Gouda in het najaar van 2022 besloten tot een sober stookbeleid, dat ook dit winterseizoen 
nog geldt. Daar zijn vanuit de gemeente vragen over gekomen en we hebben er in de 
wijkkerkenraad uitvoerig bij stilgestaan. Maar uiteindelijk is dit een verantwoordelijkheid voor 
het College van Kerkrentmeesters van PKN Gouda (CvK). Inmiddels bent u over dit 
onderwerp geïnformeerd door de kerkrentmeesters. Vanaf volgend seizoen zullen we de 
temperatuur in onze kerk weer op een aangenamer peil kunnen brengen. De 
kerkrentmeesters van De Veste maken zich verder in het CvK sterk voor de verduurzaming 
van de kerkgebouwen.  

- Speerpunten beleidsplan: in 2022 is het beleidsplan 2022-2026 van De Veste vastgesteld. 
Om het plan ‘levend’ te houden en ook echt uit te voeren, benoemt de kerkenraad jaarlijks 
drie onderwerpen uit het plan tot speerpunt. Voor dit seizoen zijn dat: 

1. Pastoraat: zie hierna.   
2. Bezinning in de taakgroepen: het gaat hier om het voornemen om in de verschillende 

werkgroepen in onze gemeente niet alleen een klus te klaren, maar ook ruimte te 
maken voor de verbinding met elkaar en met God. We zullen hiervoor nog concrete 
suggesties aandragen.  

3. Kerk in de wijk/kerk naar buiten: wat kunnen we (nog extra) doen om in verbinding te 
staan met mensen en initiatieven in onze wijk en onze stad?  

- Pastoraat: een kleine tien jaar terug hebben we het pastoraat in onze gemeente op een 
andere manier georganiseerd. Niet langer naar buurt en straat (territoriaal), maar naar 



leeftijdsgroepen (categoriaal). Het is goed om die organisatie opnieuw te bezien. Dat vraagt 
wel eerst een goed gesprek over de inhoud en het doel van pastoraat. Wat verstaan we onder 
pastoraat, wat ís het eigenlijk? Wat doen we al? Wat betekent dat voor De Veste en voor de 
organisatie? Op initiatief van Eveline de Rooij (pastoraal ouderling) hebben we in december 
over de eerste vraag nagedacht. De andere vragen volgen dit voorjaar. 

De kerkenraadsvergadering van januari was een bezinningsbijeenkomst (beleidsspeerpunt 2!). 
Onder leiding van ds David van Veen hebben we samen een gedeelte uit Johannes 21 gelezen. 
Daarin vraagt Jezus na zijn opstanding driemaal aan Petrus of hij hem echt liefheeft. Jezus draagt 
Petrus daarna op: ‘Hoed mijn schapen’, en ten slotte: ‘Volg mij’. Ons jaarthema (‘Wie volgt?’) en 
pastoraat (het beeld van de herder die omziet naar de schapen) kwamen hierin mooi samen. We 
wisselden vervolgens van gedachten over wat er bij het werk van een herder zoal komt kijken, en 
hoe dat terugkeert in de definitie en praktische invulling van pastoraat. Een mooie basis voor het 
vervolggesprek over pastoraat in De Veste. 

Kortom: er komt van alles aan de orde in de kerkenraad. Soms heel praktisch, soms heel 
inhoudelijk. We waarderen het als er initiatieven vanuit de gemeente komen, zoals het voorstel 
voor de vredesvlag. We proberen dergelijke initiatieven te faciliteren en snel te handelen, maar 
soms vragen verzoeken wat meer tijd, overleg en afstemming. Want een kerk is een 
gemeenschap van veel mensen met heel uiteenlopende mensenwensen. En juist dat maakt een 
kerk nu zo mooi en kleurrijk. 

Vooruitblik 

De komende maanden gaan we in De Veste verder met ons jaarthema. Er staan nog drie 
GoudAder-lezingen op het programma, met inspirerende sprekers: ds Karin van den Broeke 
(oud-synodevoorzitter en vml. bestuurder bij de Wereldraad van Kerken,  over het contact met 
gelovigen over (kerk)grenzen heen), Marianne Thieme (oud-fractievoorzitter Partij voor de Dieren 
en nu theologe, over gedrevenheid) en prof. dr. Arjo Klamer (econoom, over genieten en wat daar 
al dan niet problematisch aan is). Ook denken we al na over het thema voor volgend jaar. In de 
kerkenraad werken we verder aan het pastoraat, gaan we onder meer aandacht besteden aan de 
groene kerk en duurzaamheid, worden ideeën ontwikkeld over kerk naar buiten 
(kerstwandeltheater of variant daarop?) en zullen we waarschijnlijk weer op zoek gaan naar 
nieuwe ambtsdragers. We houden u op de hoogte! 

 
Jos Koffijberg, 
voorzitter wijkkerkenraad 
 


